
SOALAN NO : 11 
 
 

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAPAN LISAN 

MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA  

PARLIMEN KEEMPAT BELAS 

MAJLIS MESYUARAT DEWAN RAKYAT 

1 HINGGA 18 JULAI 2019 

 

 

PERTANYAAN :  LISAN  

 

DARIPADA : DATO’ NGEH KOO HAM [ BERUAS ]    

   

TARIKH              :  1 Julai 2019 

 

 

SOALAN  :  

 

Datuk Ngeh Koo Ham [ Beruas ] minta MENTERI INDUSTRI UTAMA 

menyatakan  

 

(a)  Jumlah dana yang telah disediakan oleh Kerajaan sebagai pinjaman 

untuk mengalakkan tanaman pokok getah jenis balak (latex timber clone 

rubber tree) sehingga hari ini. 

 

(b) Berapakah baki dana ini yang masih boleh dipinjamkan dan adakah 

Kementerian merancang untuk menambah dana ini untuk mengalakkan 

penanaman pokok getah jenis balak. 

 

  



SOALAN NO : 11 
 
 

JAWAPAN : 

 

Tuan Yang Di-Pertua, 

 

 

(a) Sebagai makluman, sehingga 31 Mei 2019. jumlah dana yang telah 

diluluskan di bawah Program Pembangunan Ladang Hutan (PPLH) oleh 

Kementerian bagi tanaman pokok getah jenis balak (latex timber clone 

rubber tree) adalah sebanyak RM737,250,985.01.   

 

(b) Baki   dana  yang    masih     boleh   digunakan di bawah  Program  

Pembangunan   Ladang     Hutan     (PPLH)       adalah        sebanyak 

RM107,154,022.38. Buat masa ini, Kementerian sedang meneliti 

kesesuaian dan hala tuju program berkenaan.  

 

Tuan Yang Di-Pertua, 

 

Kayu getah merupakan bahan mentah utama yang digunakan di dalam 

industri perabot kayu Malaysia. Dianggarkan sebanyak 80 peratus perabot 

yang dihasilkan adalah diperbuat daripada kayu getah. Sifat kayu getah 

yang mesra alam dan tahan lasak menjadikan ia sebagai pilihan utama oleh 

pihak industri perabot. Berdasarkan kepada trend ini, Kerajaan akan terus 

memberi perhatian kepada penggunaan kayu getah daripada pokok getah 

jenis balak berbanding spesis yang lain. Buat masa ini, Kerajaan merancang 

untuk menggalakkan penggunaan kayu getah di pasaran tempatan 

berbanding untuk tujuan eksport. Walau bagaimanapun, ini adalah 

bergantung kepada trend permintaan dan penawaran kayu getah di pasaran. 

 

Sekian, terima kasih. 
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PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT 

MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA, 

PARLIMEN KEEMPAT BELAS 

_________________________________________________________ 

 
 
PERTANYAAN : LISAN 
 
DARIPADA          : DATO' SRI HAJAH NANCY SHUKRI  

[ BATANG SADONG ] 
 

TARIKH  : 1 JULAI 2019 (ISNIN) 
 

 
SOALAN NO. 12 
 
 

Minta MENTERI HAL EHWAL EKONOMI menyatakan status kemajuan 

melaksanakan janji manifesto Kerajaan PH berhubung pertambahan 

bayaran royalti atau bayaran tunai (cash payment) sehingga 20% dari 

Petronas kepada negeri Sarawak. 
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JAWAPAN 

 

Tuan Yang di-Pertua, 

 

1. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, persoalan yang 

dibangkitkan ini merupakan antara perkara yang dibincangkan 

dalam Jawatankuasa Khas Kabinet (Pemandu) bagi Menyemak 

Pelaksanaan Perjanjian Malaysia 1963 (MA63) yang 

dipengerusikan oleh YAB Perdana Menteri.   

 

2. Keahlian Jawatankuasa Khas Kabinet ini merangkumi pelbagai 

pihak berkepentingan di peringkat Persekutuan dan Negeri 

termasuk YAB Ketua Menteri Sarawak dan YAB Ketua Menteri 

Sabah. Sehingga kini, jawatankuasa ini telah bermesyuarat 

sebanyak tiga (3) kali iaitu pada 17 Disember 2018, 5 Mac 2019 

dan 17 Mei 2019. 

 

3. Mesyuarat pada 17 Disember 2018 antara lain bersetuju supaya 

isu petroleum dibincangkan dalam forum berasingan 

memandangkan isu ini amat kompleks dan melibatkan banyak 

pihak berkepentingan yang perlu diberi pertimbangan.  
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4. Mesyuarat Pertama Forum Berasingan untuk negeri Sarawak yang 

dipengerusikan secara bersama oleh YB Menteri Hal Ehwal 

Ekonomi dan YAB Ketua Menteri Sarawak telah diadakan pada    

16 Mei 2019. 

 

5. Mesyuarat dihadiri oleh pegawai daripada Kementerian Hal Ehwal 

Ekonomi (MEA); Kementerian Kewangan Malaysia (MOF); 

Jabatan Peguam Negara (AGC); dan Petroliam Nasional Berhad 

(PETRONAS), mewakili Kerajaan Persekutan. Manakala Bahagian 

Hal Ehwal Undang-undang, Jabatan Perdana Menteri (BHEUU, 

JPM) merupakan urus setia untuk Forum ini. 

 

6. Terma Rujukan (Term of Reference – TOR) Forum Berasingan 

telah dimuktamad dan dipersetujui tanpa sebarang pindaan antara 

kedua belah pihak. Skop forum berasingan ini menumpukan 

kepada tiga (3) perkara iaitu:- 

 

(i) Penyelesaian komersial bersama PETRONAS; 

(ii) Royalti atau bayaran tunai; dan 

(iii) Cukai termasuk duti eksport dan cukai jualan. 
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7. Hasil perbincangan dan syor daripada forum berasingan ini 

termasuklah yang berkaitan dengan royalti atau bayaran tunai, 

akan diangkat kepada Jawatankuasa Khas Kabinet (Pemandu) 

MA63 untuk pertimbangan dan persetujuan. 

 

 

Sekian, terima kasih. 

 

 

Kementerian Hal Ehwal Ekonomi 

01 Julai 2019 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


